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BROI.0012.6.1.2018 
 

 
Protokół nr 1/19 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa  Ochrony Środowiska  
Rady Powiatu we Włocławku  
 z dnia 3 stycznia 2019  roku 

 
 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
 

W dniu 3 stycznia 2019  roku o godzinie 12:15  Przewodniczący Komisji Rolnictwa  Ochrony 
Środowiska Pan Wojciech Rudziński dokonał otwarcia obrad Komisji, powitał wszystkich 
członków Komisji i zaproszonych gości, Pani Igi Przystałowskiej – Skarbnika Powiatu oraz Pana 
Pani Marietty Bachurskiej – Samodzielne Stanowisko ds. Ochrony Środowiska.   
  

2. Stwierdzenie quorum.  
 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczą 4 
osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 
 
Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

3. Przyjęcie porządku obrad.  
 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 
Rolnictwa  Ochrony Środowiska członkowie komisji otrzymali porządek obrad. 
Przewodniczący Komisji odczytał treść proponowanego porządku obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  
5. Wybór Sekretarza Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 2019-2026 (materiał przekazany 
pismem BROI.0004.28.2018 z dnia 5 grudnia 2018 r.). 

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2019 (materiał przekazany pismem BROI.0004.28.2018 z dnia 5 
grudnia 2018 r.).  

8. Opracowanie projektu planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na rok 
2019.  

9. Sprawy różne. 
10. Zamknięcie obrad Komisji. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad? Wobec braku innych 
propozycji Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za przyjęciem porządku 
obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
za -4 
przecw-0 
wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
przyjęła porządek obrad składający się 10 punktów.  
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Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska.  
5. Wybór Sekretarza Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 2019-2026 (materiał przekazany 
pismem BROI.0004.28.2018 z dnia 5 grudnia 2018 r.). 

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2019 (materiał przekazany pismem BROI.0004.28.2018 z dnia 5 
grudnia 2018 r.).  

8. Opracowanie projektu planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na rok 
2019.  

9. Sprawy różne. 
10. Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

4. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Przewodniczący Komisji  poprosił o zgłaszanie kandydatur na Wiceprzewodniczącego Komisji 
Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
Radny Zygmunt Wierzowiecki zgłosił kandydaturę Pana Romana Tomaszewskiego na 
Wiceprzewodniczącego Komisji Rolnictwa  Ochrony Środowiska.  
Przewodniczący Komisji zapytał, czy Pan Roman Tomaszewski wyraża zgodę? 
Radny Roman Tomaszewski wyraził zgodę. 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne kandydatury. Wobec braku innych kandydatur 
Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za tym, aby Wiceprzewodniczącym Komisji Rolnictwa i 
Ochrony Środowiska był Pan Roman Tomaszewski i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania; 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że na funkcję 
Wiceprzewodniczącego Komisji  Rolnictwa i Ochrony Środowiska wybrano Pana Romana 
Tomaszewskiego.  

 
5. Wybór Sekretarza Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

 
Przewodniczący Komisji poprosił członków Komisji o zgłaszanie kandydatów na Sekretarza 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
Radny Zygmunt Wierzowiecki zgłosił wniosek formalny, aby nie dokonywać wyboru 
Sekretarza Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, ponieważ komisja liczy tylko 5 osób, a nie 
ma obowiązku wybierania sekretarza komisji. 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za podjęciem wniosku 
zgłoszonego przez radnego Pana Zygmunta Wierzowieckiego i przeprowadził procedurę 
głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
podjęła wniosek, aby nie dokonywać wyboru Sekretarza Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska.  
 
 

6. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 2019-2026. 

  
Przewodniczący Komisji poinformował, że materiały zostały przekazane  pismem 
BROI.0004.28.2018 z dnia 5 grudnia 2018 r.). Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu 
Panią Skarbnik Powiatu i przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu poinformowała, że przedmiotem obrad posiedzenia komisji jest projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na 2019-2026. 
Skarbnik poinformowała, że radni otrzymali opinie RIO, ponieważ te dokumenty były poddane tej 
opinii. Opinia RIO jest pozytywna. Wskaźniki, które wymaga ustawa o finansach publicznych 
według art. 242 i 243, zostały spełnione. Poza tym dokument spełnia wymogi w pozostałym 
zakresie prawa i przede wszystkim ustawy o finansach publicznych. Jeśli chodzi o informację  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej to dotyczy to miedzy innymi informacji dotyczącej spłaty 
długu w okresie, na który ten dług powiat włocławski zamierza zaciągnąć. Na chwilę obecną 
długiem powiatu za rok 2018 są tylko pożyczki zaciągnięte w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska. To jest ponad 500 000 zł do spłaty. Planując budżet na rok 2019 w ramach deficytu 
budżetowego, który w tym budżecie jest zakładany na ponad 8 767 000 zł, powiat planuje 
zaciągnąć pożyczki długoterminowe jak i kredyt długoterminowy. W  związku z tym rozłożenie 
tego długu w Wieloletniej Prognozie Finansowej planuje się do roku 2026 z możliwością jego 
spłaty, co było potwierdzane relacjami wskaźnika, więc nie ma zagrożenia co do realizacji 
zaplanowanych zadań. Jeśli chodzi o przedsięwzięcia wieloletnie to w załączniku nr 2 do tego 
dokumentu są rozpisane zadania jakie powiat planuje przyjąć na rok 2019 i lata następne. Jeśli do 
przedłożonego dokumentu radni będą mieli pytania to Skarbnik udzieli odpowiedzi. Jednocześnie 
Skarbnik Powiatu poprosiła  komisję o wyrażenie pozytywnej opinii w sprawie przedłożonego 
projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu dodała, że w przypadku przedsięwzięć wieloletnich będzie konieczność 
przedstawieniu Zarządowi Powiatu we Włocławku i Wysokiej Radzie autopoprawki do tego 
dokumentu. Biorąc pod uwagę limit wydatków na zadania związane z Infostradą Kujaw i Pomorza i  
budowę budynku Wydziału GGN jest po prostu koniczność przesunięcia i zabezpieczenia nowych 
limitów, które defacto zostały zmienione w uchwale Wieloletniej Prognozy Finansowej w miesiącu 
grudniu. Natomiast muszą być odpowiednio przeniesione do nowego dokumentu. W dniu 15.11. 
2018r. nie został przedstawione takie zmiany. Skarbnik Powiatu zaproponuje taką autopoprawkę do 
tego dokumentu.  
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają pytania do przedstawionego 
projektu uchwały? 
Radny Zygmunt Wierzowiecki zapytał, czy jest możliwość pozyskiwania środków zewnętrznych 
na budowę budynku dla Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami.  
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że przed podejmowaniem decyzji o realizacji tego 
przedsięwzięcia takie pytania składała do Wydziału Inwestycji i Rozwoju, który generalnie 
przygotowany do tego, aby podpowiadać Zarządowi Powiatu z jakich programów i konkursów 
można wnioskować o dofinansowanie. W związku z tym, że jest to zadanie własne to na budowę 
budynku użyteczności publicznej nie było takiego programu. Aczkolwiek to nie jest przesądzone, 
że jeśli taki program by się otworzył, żeby wnioskować o ewentualne rozpatrzenie takiego wniosku 
w ramach źródeł zewnętrznych. Skarbnik nie zamykałaby tego w taki sposób, że zdanie 
realizowane jest ze środków własnych. Czasami konkursy pozwalają na to, żeby ten wkład, który 
jest zaangażowany przez powiat uwzględnić w ramach wniosku o pozostałą część dofinansowania.  
Przewodniczący Komisji zapytał członków komisji, czy mają jeszcze jakieś pytania?  
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Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za wyrażeniem pozytywnej opinii w 
sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na 2019-2026 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na 2019-2026. 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego 
na 2019-2026  stanowi załącznik nr 4  do niniejszego protokołu. 
 

7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2019. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował, że materiały zostały przekazane  pismem 
BROI.0004.28.2018 z dnia 5 grudnia 2018 r.). Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu 
Panią Skarbnik Powiatu i przedstawienie projektu uchwały.  
Skarbnik Powiatu poinformowała, że budżet Powiatu Włocławskiego na 2019 rok zamyka się po 
stronie dochodów kwotą 92.844.924,94 zł, natomiast po stronie wydatków kwotą 101.462.621,83 
zł, tak więc w planowanym budżecie na 2019 rok wystąpi deficyt budżetowy w wysokości 
8.617.696,89 zł (co stanowi 9,39 % planowanych na 2019 r. dochodów ogółem), który planuje się 
pokryć bankowym kredytem długoterminowym i wolnymi środkami. Przychody planuje się  
w kwocie 8.767.416,89 zł, natomiast rozchody w kwocie – 149.720 zł. Dochody własne  
w wysokości 46.781.568,00 zł, co stanowi 50,39 % dochodów ogółem. Subwencja ogólna  
z budżetu państwa  planowana jest na kwotę 33.239.287,00 zł, co stanowi 36,23%  dochodów 
ogółem. Dotacje celowe z budżetu państwa planowane są na kwotę – 16.564.200,00 zł, co stanowi 
18,05 % dochodów ogółem. Środki finansowe na realizację projektów z udziałem środków 
finansowych z Unii Europejskiej planuje się w kwocie 9.040.219,94 zł, co stanowi 9,85 % ogółem 
planowanych dochodów. Dochody planuje się pozyskać ze środków Europejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko- 
Pomorskiego na lata 2014-2020 na zadnie pn.: „Rodzina w Centrum 2” realizowanego przez 
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz z Programu Erasmus +  realizowanego 
przez Zespół Szkół w Lubrańcu-Marysinie. Dochody planuje się również pozyskać ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Kujawsko- Pomorskiego na lata 2014-2020 na zadanie pn.: „Infostrada Kujaw                    
i Pomorza 2.0”, realizowanego przez Starostwo Powiatowe we Włocławku oraz na zadanie pn. 
„Budowa Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego na bazie organizacyjnej ZS w Chodczu 
wraz z infrastrukturą”. Szczegółowy podział planowanych dochodów budżetu powiatu na 2019 rok 
z uwzględnieniem źródeł i miejsca ich powstania obrazuje załącznik Nr l do uchwały budżetowej. 
Kolejne źródło dochodów własnych to dotacja celowa otrzymana z tytułu pomocy finansowej 
udzielonej między  jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań 
inwestycyjnych i   zakupów inwestycyjnych 700.000,00 zł. Dochody w tym paragrafie klasyfikacji 
budżetowej będą stanowiły: dotacje z budżetu jednostki samorządu gminnego z przeznaczeniem na 
pomoc finansową dla powiatu w realizacji zadania z zakresu infrastruktury drogowej  w ramach 
przebudowy i rozbudowy dróg powiatowych w tym z budżetu gm. Włocławek – 700.000,00 zł na 
zadanie pn.:”Przebudowa drogi powiatowej nr 2913C Lubraniec-Kruszynek od km 6+225 do km 
11+254”, wdrażanego w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 
na lata 2016-2019”. Jeśli chodzi o wydatki to w rozdziale 75020 – Starostwa powiatowe 
zaplanowano kwotę 14.418.606,00 zł. Wydatki w tym rozdziale zaplanowane zostały na działalność 
urzędu Starostwa Powiatowego we Włocławku, którego plan obejmuje wydatki bieżące                            
w wysokości 10.992.951,00 zł oraz środki na zadania inwestycyjne w wysokości 3.425.655,00 zł 
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Wydatki związane z realizacją zadań przez urząd zaplanowano na: wynagrodzenia w wysokości 
8.443.817,00 zł, tj. 58,56% ogółem planowanych wydatków bieżących w tym rozdziale, realizację 
zadania inwestycyjnego pn. „Budowa budynku biurowego (urzędu) służącego wykonywaniu zadań 
publicznych przez Powiat Włocławski” w wysokości 2.987.732,00 zł oraz budowa windy dla osób 
niepełnosprawnych 437.923,00 zł. Planowane wydatki budżetu powiatu na 2019 rok zamykają się 
kwotą – 101.462.621,83 zł z tego: wydatki bieżące – 72.757.953,00 tj. 72,50 % ogółem 
planowanych wydatków (w tym płace i pochodne – 40.403.744,28 zł), wydatki majątkowe – 
28.704.668,83 tj. 28,29 % planowanych wydatków ogółem. DPS w Rzeżewo zaplanował wydatek 
inwestycyjny w kwocie 25.000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej -kosztorysowej na 
zadanie pn.”Termomodernizacja DPS w Rzeżewie wraz z rozbudową budynku głównego                          
o poddasze użytkowe i szyb windowy”. Dla podmiotu, któremu zlecono zgodnie z przepisami 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie prowadzenie domu pomocy społecznej 
o zasięgu ponadgminnym planuje się dotację w wysokości 1.573.157,00 zł. Wydatki inwestycyjne 
jednostek budżetowych – 198.000,00 zł. W rozdziale 75404 – Komendy Wojewódzkie Policji 
planowane wydatki – 45.000,00 zł. W ramach tego rozdziału zaplanowano wpłaty na państwowy 
fundusz celowy na finansowanie lub dofinansowanie zadań inwestycyjnych. Planowane środki 
przeznaczone będą na zakup jednego pojazdu segmentu C. Ponadto w rozdziale 75410 – Komendy 
Wojewódzkie Państwowej Straży Pożarnej zaplanowano wydatki w kwocie 20.000,00 zł.                         
W ramach tego rozdziału zaplanowano wpłaty na państwowy fundusz celowy na finansowanie lub 
dofinansowanie zadań inwestycyjnych. Planowane środki przeznaczone będą na zadanie 
inwestycyjne polegające na zakup retransmitera łączności radiowej wraz z ładowaniem awaryjnym 
oraz instalacją antenową w celu poprawy funkcjonowania Powiatowego Centrum Zarządzania 
Kryzysowego we Włocławku. Jeśli chodzi o ochotnicze straże pożarne to planowane wydatki – 
stanowią kwotę 75.000,00 zł. W ramach tego rozdziału zaplanowano dotację celową na pomoc 
finansową dla gmin (na zakup niezbędnego sprzętu i wyposażenia dla straży pożarnej). Wydatki 
uruchomione zostaną po podjęciu przez Radę Powiatu we Włocławku stosownej uchwały                         
w sprawie udzielenia pomocy finansowej. Skarbnik poformowała członków Komisji, że do projektu 
budżetu na 2019 zostanie wprowadzona autopoprawka dotyczącą już wprowadzonego zadania tj. 
przebudowa drogi powiatowej na terenie Gminy Lubanie. Powiat Włocławski na dzień dzisiejszy 
nie posiada żadnych dokumentacji projektowo-kosztorysowych. W związku z tym padła 
propozycja, aby w ramach tego zadania, które jest zgłoszone na drodze Lubanie środki z limitem 
310 000 zł pozostawić poprzez zmianę zadania inwestycyjnego na opracowanie dokumentacji. To 
zadanie będzie planowane do realizacji. To nie jest tak, że całkowicie wypada tylko ten odcinek, 
który jest zgłoszony do realizacji nie w pełni zabezpiecza te potrzeby na tym zadaniu. Jest potrzeba 
realizacji dłuższego odcinka w ramach dofinansowania ze źródła zewnętrznego  budżetu państwa. 
Stąd taka propozycja, ze zostanie to ujęte w autopoprawce. PZD we Włocławku z/s w 
Jarantowicach również zgłosił potrzebę zakupu koparko ładowarki -380 000 zł, kwota ta jest 
przewidziana w ramach wydatków inwestycyjnych. Skarbnik Powiatu powiedziała, że w zeszłym 
roku dnia 15 listopada zostało podpisane porozumienie na stypendia dla uczniów. Tego w budżecie 
na 2019 r. nie ma. To również byłaby propozycja do zmian autopoprawką, wprowadzenie po stronie 
dochodów i wydatków możliwości realizacji wypłat stypendiów dla uczniów.  
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają pytania? 
Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019                                
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego 
na rok 2019. 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019   stanowi 
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załącznik nr 5  do niniejszego protokołu. 

Opinia Komisji dotycząca projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na 2019-2026 oraz projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2019 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
8. Opracowanie projektu planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na rok 

2019.  
 
Przewodniczący Komisji powiedział, że członkowie Komisji w materiałach otrzymali projekt 
planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na rok 2019. Przewodniczący Komisji 
zapytał, czy są uwagi do przedłożonego projektu planu pracy bądź mają inne propozycje do planu 
pracy? 
Wobec braku uwag przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem projektu planu pracy 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na rok 2019 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowana: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła projekt planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na rok 2019. 
Projekt planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska na rok 2019  stanowi załącznik nr  7 
do niniejszego protokołu.  
 

 
9. Sprawy różne 

 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 
należałoby podnieść w tym punkcie? 
Nie było żadnych głosów.  
 

10. Zakończenie obrad. 
Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska w dniu 
3 stycznia 2019 roku o godzinie 13:30 dokonał zamknięcia obrad Komisji.     
                                                                                          

                                                                         Przewodniczący Komisji   
Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

                                                
                                                                                                     
                                 Wojciech Rudziński  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
 
Marta Grzegórska………………………….. 


